
 
Begroting 2014 
 
 
Voorzitter, 
 
Zoals u in uw aanbiedingsbrief aangeeft, ligt de uitdaging in deze Begroting in de 
periode  na 2014. Vanwege aanvullende rijksbezuinigingen  en de 3 decentralisaties, 
zullen we ons moeten beraden op de vraag wat we als lokale overheid in de 
toekomst nog wel en wat we niet langer gaan doen. 
 
Willen we met minder middelen toch een groot aantal van onze ambities zoals we 
deze dit jaar in de nieuwe Stadsvisie hebben verwoord, verwezenlijken, dan zullen 
we vooral ook slimmer moeten gaan werken. Door met de overige Peelgemeenten 
samen te werken proberen we in ieder geval op een aantal beleidsterreinen op 
redelijk korte termijn al winst te boeken. De VVD complimenteert het College met de 
voortvarende aanpak waarmee zij deze samenwerking gestalte heeft gegeven. 
Ook de samenwerking met Eindhoven is voor ons van groot belang. In het verslag 
van de commissie Huijbregts wordt nog eens onderstreept dat  Helmond en 
Eindhoven er samen flink de schouders onder moeten zetten om de Brainportregio 
zowel in Nederland als in Europa goed te positioneren. Een stevige lobby in Den 
Haag is van onmiskenbaar belang om er voor te zorgen dat blijvend wordt 
geinvesteerd in zowel de fysieke als in de kennisinfrastructuur. De samenwerking 
binnen het stedelijk gebied is voor de doorvertaling van het regionale beleid ook van 
groot belang.  
 
De strategische koers zoals wij die de afgelopen jaren hebben gevaren heeft er voor 
gezorgd dat wij in de nabije toekomst, door onder meer een goede financiele 
huishouding maar ook door cofinanciering,  belangrijke thema’s voor de stad kunnen 
oppakken. Daarom  staan wij dan ook positief tegenover de voortzetting van de 
Strategische Investeringen. Wel zal onze invulling anders zijn dan u voorstelt. Door 
het niet doorgaan van Brabant Culturele Hoofdstad 2018 wil de VVD de middelen die 
daarvoor bedoeld waren, anders bestemmen.  
 
 
Bereikbaarheid is zo’n thema waar we in zullen moeten blijven investeren, willen we 
de stad beter ontsluiten en het vestigingsklimaat voor bedrijven en inwoners 
verbeteren. Daarbij onderstreept de VVD het belang om aan dit onderwerp de 
leefbaarheidsaspecten te koppelen en te zorgen voor voldoende draagvlak. 
 
Zo speelt de aanleg van de Noordoost Corridor niet alleen een belangrijke schakel in 
het verbeteren van de luchtkwaliteit en de leefbaarheid van het centrum maar ook in 
de regionale opgave. 
Dat we bij de aanleg over voldoende middelen voor de realisatie van mitigerende 
maatregelen moeten beschikken moge duidelijk zijn. Gezien het behoud van de 
leefbaarheid in de wijken stemmen wij dan ook in met uw voorstel om te sparen 
voor deze flankerende maatregelen.  
 



Een belangrijke voorwaarde voor een uitstekend vestigingsklimaat voor bedrijven is 
de aanwezigheid van moderne en goed uitgeruste en ingerichte bedrijventerreinen. 
Een eerste stap hierin is gezet met de revitalisering van het bedrijventerrein Induma 
Oost. In de raadsvergadering van oktober hebben wij extra aandacht  gevraagd voor 
Induma West omdat wij vinden dat het ontwikkelen van nieuw samen moet gaan 
met het revitaliseren van bestaand. Ons voorstel luidt dan ook om vanuit de 
Strategische Investeringen middelen te bestemmen voor dit project.  
 
Veiligheid vormt een van de allerbelangrijkste pijlers voor het welzijn van onze 
inwoners en voor een goed vestigingsklimaat van zowel burgers als ondernemers. Dit 
geldt dus voor zowel de  woon- als de werkomgeving. Criminaliteit en vandalisme 
moeten dan ook direct aangepakt worden. Voor de omwonende van de Heistraat is 
het van belang dat de toename van vernielingen in de omgeving van het winkelplein 
direct wordt teruggedrongen. Wij stellen voor om hier een camera te plaatsen gezien 
het gegeven dat de effectiviteit daarvan groot is gebleken bij de bestrijding van 
onrust op zowel de Heistraat als het To Hölscherplein. Hiertoe dienen wij samen met 
het CDA, SDHOH-D66-HB en Trots op Nederland een amendement in. 
Amendement 1. 
 
 
Daarnaast maken wij ons zorgen over de wijze waarop de meldingen van overlast op 
verschillende plaatsen binnenkomen. Hierdoor weten we niet precies hoeveel 
meldingen er worden gedaan en hoe de opvolging er  uit ziet. Voor ons zijn dat wel 
zeer belangrijke gegevens waarop wij ook het beleid aansturen. 
Een centraal meldpunt in Helmond zou voor ons van grote toegevoegde 
waarde zijn. 
Graag zouden wij van u vernemen hoe wij tot 1 centraal meldpunt  zouden 
kunnen komen. 
 
De VVD hecht veel waarde aan een gezonde financiele huishouding. Wij zijn dan ook 
positief over de resultaten die de stresstest laten zien. Punt van aandacht zijn de 
leningen, garantstellingen en waarborgen. Hierin scoren we zwak en daar moeten we 
gezien de economische situatie alert op zijn.  Wij gaan er van uit dat het College met 
een voorstel komt om hierin verbetering aan te brengen. 
Het toekomstig tekort dat in de begroting is ontstaan na actualisatie van de gevolgen 
van het regeerakkoord in 2014 en 2015 kan wat ons betreft opgevangen worden 
door incidentele middelen.   
 
Ook zouden we het College willen oproepen om te kijken of wij vanuit het project 
Talent Verplicht mensen aan het werk kunnen zetten in het onderhoud van de 
openbare ruimte. De middelen die we hierop dan kunnen besparen kunt u reserveren 
om toekomstige kortingen mee op te vangen. De VVD heeft hier al vaker een lans 
voor gebroken. 
 
Waar wij ernstige moeite mee hebben is de door u voorgestelde verhoging van de 
OZB. 
De VVD ziet de maatregel NIET als een bezuiniging, maar als een pure 
lastenverzwaring. Immers volgens wettelijke bepalingen mogen opgelegde 



reinigingsrechten maximaal kostendekkend zijn. Door een gerealiseerde besparing op 
deze reinigingsrechten, moet het behaalde aanbestedingsvoordeel teruggegeven 
worden aan de inwoners. Wij zouden het College dan ook willen vragen om een 
ander dekkingsvoorstel voor dit tekort in de vorm van een bezuiniging te zoeken en 
daarmee terug te komen naar de raad. 
 
 
Ook vragen wij u om in het kader van handhaving minder uitbundig in te zetten op 
zaken die de bedrijfsvoering van bijvoorbeeld middenstanders frustreren. 
Handhaving zou veel meer op veiligheidsaspecten moeten worden ingezet. 
Een doorn in het oog van de VVD is het dan ook dat wij het als 
ondernemersvriendelijke gemeente nog steeds presteren ondernemers aan te slaan 
voor kleine bedragen aan precariobelasting. Vaak is de kostprijs om deze bedragen 
geïncasseerd te krijgen al hoger dan dat deze belastingen de gemeente opleveren. 
 
Wij zijn er dan ook voorstander van dat kleine bedragen aan 
precariobelasting tot € 50,-niet langer geïncasseerd gaan worden. Dit kan 
in de ogen van de VVD minimaal kostenneutraal, maar het zou ons niet 
verbazen wanneer we hier nog voordelen uit zouden kunnen behalen.       
 
 
Wat ons grote zorgen baart is de slechte staat van de sluizen nr. 8 en 9. Uit 
onderzoek blijkt dat de kolkwand en de sluishoofden inclusief de houten 
paalfundering  van sluis 8 in slechte staat zijn. Gezien de economische schade die 
Helmond kan oplopen en de gevaarlijke situatie die kan ontstaan bij calamiteiten 
vinden wij dat het College op zeer korte termijn met een plan van aanpak met 
bijbehorende dekking moet komen. Veiligheid is immers een onderwerp dat door de 
gehele raad als topprioriteit is benoemd en we willen er niet aan denken wat er kan 
gebeuren als de sluis het begeeft.  
 
Dat daarbij de visie op de zuidelijke kanaaltak, in relatie tot de economische 
ontwikkelingen, de beroepsscheepvaart en de recreatievaart wordt meegenomen 
vinden wij gezien de renovaties aan de sluizen van de Zuid Willemsvaart qua timing 
een goede zaak.  
 
Door de renovatie van de sluizen en de verbreding van het kanaal kunnen straks 
vanuit Den Bosch tot Veghel categorie 4 schepen varen. Vanaf Veghel tot Helmond 
kunnen schepen via een koppelconstructie hun te vervoeren vracht verdubbelen. Het 
zou voor Helmond van grote toegevoegde waarde zijn wanneer de scheepvaart in 
Helmond haar vracht zou kunnen overslaan. Een containerhaven aan de westzijde 
van het Kanaal bij Varenschut, zou voor een economische impuls kunnen zorgen.  
Hiermee zou Helmond tevens een flinke slag slaan in het multimodale 
vervoerssysteem, niet alleen via de weg maar ook via het water. Dit zou voor het 
milieu een zeer goede zaak zijn gezien het feit dat vervoer over water veel minder 
vervuilend is dan over de weg.  
 
Tijdens de hooravond zijn wij middels een presentatie van de winkeliersvereniging op 
de hoogte gebracht van hun initiatief tot het bouwen van een City app waarmee de 



bezoeker van Helmond compleet wegwijs in het Centrum wordt gemaakt. Ook de 
wijkwinkelcentra zullen te zijner tijd aangesloten worden op deze stads app. 
Uiteindelijk doel is de bezoeker aan de stad te binden en de verblijfstijd in het 
centrum te verlengen. De fractie van de VVD is zeer enthousiast over dit initiatief en 
wij zouden willen voorstellen om dit project te steunen.  De winkeliers hebben dit 
jaar een aantal malen aangegeven dat het water hen tot de lippen staat en zij geven 
zelf aan dat deze vorm van het nieuwe winkelen hen een flinke steun in de rug kan 
bieden. Vanuit dit perspectief zouden wij dan ook de dekking willen zoeken in de 
post reserve incidentele middelen omdat de lengte van de laagconjuctuur langer 
aanhoudt dan voorzien en wij het van groot belang vinden deze groep hierin te 
helpen. Daarnaast zijn wij ook in tal van andere zaken gebaat bij een levendig 
centrum. 
Amendement 2. 
 
Wij kunnen akkoord gaan met de verhoging van het evenementenbudget. De 
evenementen die door Helmond worden georganiseerd zijn immers geliefd en 
trekken een groot publiek naar de stad. Waar wij wel voor dienen te waken is de 
wellicht wat overdreven regelgeving waar vrijwilligers (die de drijvende kracht 
vormen in de organisatie van deze evenementen) mee te maken krijgen. Een veel 
gehoorde klacht van de vrijwilligers is dat zij overspoeld worden door papieren 
rompslomp en daardoor gedemotiveerd raken. In dit kader vragen wij u om de 
stofkam door de verordeningen en vergunningen te halen en te kijken welke regels 
zouden kunnen vervallen. Wij vragen u om bij ons terug te komen met een 
overzicht van welke regels nu de laatste drie en een half jaar zijn 
weggevallen en wat er aan regelgeving bij is gekomen. Deregulering stond 
immers hoog in het vaandel van deze coalitie. 
 
Ook wachten wij nog steeds op het subsidieregister waartoe wij een motie hebben 
ingediend. Met dit register kan de raad een duidelijker beeld van de geldstromen 
richting verenigingen en stichtingen krijgen. 
 
In het kader van de werkgelegenheid hechten wij eraan om meer werk te maken van 
techniekeducatie. Binnen deze sector is een schreeuwend tekort aan goed opgeleide 
technici. We hebben het dan niet alleen over mbo’s en hbo’s maar vooral ook over 
het niveau op VMBO. Er ligt een belangrijke taak voor de gemeente, het onderwijs 
en het bedrijfsleven om deze groep goed op te leiden zodat we over een aantal jaar 
een beroep kunnen doen op onze eigen jeugd. College, benut de talenten van onze 
eigen jongeren! Want de VVD gelooft in de toekomst  in Helmond! Dus pak de 
kansen en blijf investeren. Dat dit rendeert zien we terug bij de sector food waarbij 
het Foodlab een kroon op de samenwerking tussen het bedrijfsleven, de gemeente 
en het onderwijs is. 
Een lichtend voorbeeld van hoe het kan en wat ons betreft ook hoe we verder gaan. 
 
Voor wat betreft de mitigerende maatregelen, Induma West, de sluizen 8 en 9, en de 
overslaghaven willen wij samen met het CDA, SDOH-HB-D66 en Trots op Nederland 
een motie indienen waarin wij vragen de BCH 2018 middelen te reserveren voor de 
post Strategische Investeringen en tevens te prioriteren voor bovengenoemde 



doeleinden waarbij ook het sparen voor een nieuw zwembad en het reserveren van 
een bedrag voor Cultuur in brede zin is meegenomen. 


